

should his appeal be unsuccessful, a further avenue of appeal to the Central Board of Education is open to him,

The Trusteeship Council

Decides that no action by the Council is called for on this petition;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Eightieth meeting,
3 April 1950 (T/561).*

161 (VI). Petition from the Domestic Servants' Union, Bamenda concerning the Cameroons under British administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its sixth session the petition from the Domestic Servants' Union, Bamenda (T/Pet.4/55), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Brigadier Gibbons as special representative,

Having taken note of the observations of the United Nations Visiting Mission to West Africa on labour conditions and standards of living in the Cameroons under British administration (T/486, part II, chapter II (b)),

Having taken note of the observations of the Administering Authority concerned (T/486, paragraphs 57 to 62, and T/506), as well as of the oral statement of the special representative on this petition,

The Trusteeship Council

Decides to inform the petitioners that the question of labour conditions and standards of living has been and will be examined in connexion with its examination of the annual reports of the Administering Authority on the administration of the Territory;

Draws the attention of the petitioners to the recommendation on wages and the standard of living adopted by the Council at its sixth session,¹ the text of which reads as follows:

"The Council urges the Administering Authority to intensify its efforts to increase real wages and to raise the standard of living of the indigenous inhabitants of the Territory";

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Eightieth meeting,
3 April 1950 (T/562).*

¹ See *Official Records of the Trusteeship Council*, sixth session, 68th meeting.

dont il se plaint au *Regional Board of Education*, et que, dans le cas où cet appel ne serait pas reçu, une autre voie d'appel lui est ouverte au *Central Board of Education*,

Le Conseil de tutelle

Décide que cette pétition n'appelle aucune mesure de la part du Conseil;

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Quatre-vingtième séance,
3 avril 1950 (T/561).*

161 (VI). Pétition de la Domestic Servants' Union, Bamenda, concernant le Cameroun sous administration britannique

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa sixième session, la pétition de la *Domestic Servants' Union*, Bamenda (T/Pét.4/55), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui a désigné le général Gibbons comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations de la Mission de visite des Nations Unies en Afrique occidentale sur les conditions de travail et le niveau de vie au Cameroun sous administration britannique (T/461, partie II, chapitre II, b),

Ayant pris acte des observations de l'Autorité chargée de l'administration (T/486, paragraphes 57 à 62 et T/506), ainsi que de l'exposé oral du représentant spécial sur cette pétition,

Le Conseil de tutelle

Décide de faire savoir aux pétitionnaires que la question des conditions de travail et du niveau de vie a été et sera étudiée au moment de l'examen par le Conseil des rapports annuels présentés par l'Autorité chargée de l'administration sur l'administration du Territoire;

Attire l'attention des pétitionnaires sur la recommandation relative aux salaires et au niveau de vie que le Conseil a adoptée à sa sixième session¹ et dont le texte est ainsi conçu:

"Le Conseil invite instamment l'Autorité chargée de l'administration à intensifier ses efforts en vue d'augmenter les salaires réels et d'élever le niveau de vie des indigènes du Territoire."

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Quatre-vingtième séance,
3 avril 1950 (T/562).*

¹ Voir les *Procès-verbaux officiels du Conseil de tutelle*, sixième session, 68ème séance.